En
Depression

(Major Depressive Disorder)

SYMPTOMS

Clinical depression is characterized by the presence of the majority of these symptoms:

Depressed mood most of the day, nearly every day, as indicated by either subjective report (e.g., feeling sad or empty) or observation made by others (e.g., appears tearful). (In children and adolescents, this may be characterized as an irritable mood.)

Markedly diminished interest or pleasure in all, or almost all, activities most of the day, nearly every day

Significant weight loss when not dieting or weight gain (e.g., a change of more than 5% of body weight in a month), or decrease or increase in appetite nearly every day.

Insomnia or hypersomnia nearly every day

Psychomotor agitation or retardation nearly every day

Fatigue or loss of energy nearly every day

Feelings of worthlessness or excessive or inappropriate guilt nearly every day

Diminished ability to think or concentrate, or indecisiveness, nearly every day

Recurrent thoughts of death (not just fear of dying), recurrent suicidal ideation without a specific plan, or a suicide attempt or a specific plan for committing suicide.

_____________________________________________________________________________
Ru
Депрессия

(Сильное Депрессивное Расстройство)

СИМПТОМЫ

Клиническая депрессия характеризуется наличием большинства следующих симптомов:

Подавленное настроение большую часть дня, почти каждый день, о чем свидетельствует или субъективное сообщение (например, чувство печали или опустошенности), или наблюдения, сделанные другими (например, кажется, что вот-вот расплачется); (У детей и подростков это может характеризоваться как раздражительное настроение.)

Заметное снижение интереса или желаний ко всему или почти ко всему; снижение деятельности большую часть дня, почти каждый день;

Значительное снижение веса без диеты или значительная прибавка в весе (например, изменения в весе более чем на 5% в месяц); снижение или повышение аппетита почти каждый день; 

Бессонница или повышенная сонливость почти каждый день;

Психомоторная возбудимость или заторможенность почти каждый день;

Усталость и потеря энергии почти каждый день;

Чувство ненужности или чувство повышенной или неоправданной вины почти каждый день;

Заниженная способность думать или концентрироваться, или принимать решения почти каждый день;

Навязчивые мысли о смерти (не просто страх смерти), навязчивое суицидальное состояние без конкретных планов или попытка самоубийства, или конкретный план совершения самоубийства.

